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ACTA PLE NUM. 13/93 
 
 
SESSIO EXTRAORDINARIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN 
PRIMERA CONVOCATORIA, EL DIA 3 DE NOVEMBRE DE 1993.  
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
tres de novembre de mil nou-cents noranta-tres, es reuneixen a la Sala de 
Sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria en regla, els membres 
integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió 
extraordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Alcalde, i 
assistits per mi, la Secretària General. 
 
 

ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Joaquín Guallar Cánovas  
Sr.  Vicenç Badenes i Teixidó 
 
 
Regidors 
 
Sr.  Ramón Blanco i Lorenzo  
Sr.  Antonio Bouso Varela  
Sra. Adelina Cobos Caballero  
Sr.  Jordi Cuesta i Grande  
Sr.  Juan Antonio García Díaz  
Sra. Cristina Gasull i Martínez  
Sr.  Ricardo Gil Nuñez 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado  
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Sra. Judith Ibáñez Vives 
Sr.  Lorenzo Luna Rodríguez 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos 
Sr.  José Luis Morlanes Galindo  
Sr.  Carles Navales i Turmos 
 Sr.  Josep Nogué i Felip 
Sra. Yolanda Piedra i Mañes  
Sr.  Frederic Prieto i Caballé  
Sr.  Antoni Recort i García  
Sr.  Amador Rosas Outes 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
No hi assisteixen 
 
Sr.  Ignasi Riera i Gassiot 
 

Excusen la seva absència 

Sr.  Miquel Martí i Solé 

 

 

 

 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'Ordre del Dia i que són els següents: 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA DE PLANIFICACIO, 
ECONOMIA I HISENDA 
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 1.- Aprovació inicial de les modificacions de les Ordenances 
Fiscals i Ordenances de Preus Públics que regiran a l'exercici de 1994. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el Dictamen de la Comissió Informativa de l'Area de 
Planificació, Economia i Hisenda, celebrada el dia 27 d'octubre corrent. 
 
 Vist el projecte de modificació de tributs i preus públics per 
l'exercici de 1994, que es formula, i atès que el projecte respón a la necessitat 
d'adoptar els acords pertinents perquè l'Ajuntament pugui percebre tributs a 
partir del primer de gener de 1994, d'acord amb allò que s'estableix als articles 
16, 17, 18 i 19 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Vist que, de la documentació que s'adjunta a la proposta, es 
dedueix que el projecte s'ajusta a la normativa reguladora de la matèria, i que 
en la seva confecció s'hi han observat les prescripcions legals oportunes. 
 
 Per tot això, el Ponent de la Comissió Informativa de l'Area de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposa al Ple Municipal l'adopció dels 
següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de les Ordenances 
Fiscals següents, segons les modificacions que figuran a l'Annex adjunt a 
aquest acord: 
 
- ORDENANçA GENERAL DE GESTIO, RECEPTACIO I INSPECCIO. 
- OO.FF. núm. 1 - IMPOST SOBRE BÉNS INMOBLES. 
- OO.FF. núm. 2 - IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONOMIQUES. 
- OO.FF. núm. 3 - IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIO MECANICA.  
- OO.FF. núm. 4 - IMPOST SOBRE L'INCREMENT DEL VALOR DELS 
TERRENYS DE NATURALESA URBANA. 
- OO.FF. núm. 5 - IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS, INSTAL.LACIONS I 
OBRES. 
- OO.FF. núm. 6 - TAXA PER EXPEDICIO DE DOCUMENTS 
ADMINISTRATIUS. 
- OO.FF. núm. 7 - TAXA PER LA UTILITZACIO DE L'ESCUT DEL MUNICIPI. 
- OO.FF. núm. 8 - TAXA PER LLICENCIES URBANISTIQUES. 
- OO.FF. núm. 9 - TAXA PER LLICENCIA D'OBERTURA D'ESTABLIMENTS I 
SERVEIS COMPLEMENTARIS. 
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- OO.FF. núm.10 - TAXA PER RECOLLIDA D'ESCOMBRARIES. 
- OO.FF. núm.11 - TAXA DE CEMENTIRI MUNICIPAL. 
- OO.FF. núm.12 - TAXA PER RETIRADA DE VEHICLES ABANDONATS O 
ESTACIONATS DEFECTUOSAMENT O ABUSIVAMENT A LA VIA PUBLICA. 
- OO.FF. núm.13 - TAXA PER SERVEIS ESPECIALS PER ESPECTACLES O 
TRANSPORTS. 
 
 Segon.- Aprovar provisionalment la modificació de les Ordenances 
reguladores dels Preus Públics següents, segons les modificacions que figuren 
a l'Annex adjunt a aquest acord: 
 
Ordenança P.P. núm.15.- 
"PREU PUBLIC PER L'OCUPACIO DE TERRENYS D'US PUBLIC AMB 
MERCADERIES MATERIALS DE CONSTRUCCIO, RUNES, TANQUES, 
PUNTALS, ESTINTOLS, BASTIDES I ALTRES INSTAL.LACIONS." 
 
Ordenança P.P. núm.16.- 
"PREU PUBLIC PER LA COL.LOCACIO DE CANONADES, FILS CONDUCTORS 
I CABLES EN PLAS O EN GALERIES DE SERVEI." 
 
Ordenança P.P. núm.17.- 
"PREU PUBLIC PER LES OCUPACIONS DEL SUBSOL, EL SOL I LA VOLADA 
DE LA VIA PUBLICA." 
 
Ordenança P.P. núm.18.- 
"PREU PUBLIC PER LES ENTRADES DE VEHICLES A PROPIETATS 
PARTICULARS, LES RESERVES DE VIA PUBLICA PERMANENT I RESERVA 
TEMPORAL (CARREGA I DESCARREGA). 
 
Ordenança P.P. núm.19.- 
"PREU PUBLIC PER L'ESTACIONAMENT DE VEHICLES DE TRACCIO 
MECANICA EN LES VIES PUBLIQUES MUNICIPALS." 
 
Ordenança P.P. núm.20.- 
"PREU PUBLIC PER L'OCUPACIO DE TERRENYS D'US PUBLIC PER 
ACTIVITATS LUCRATIVES". 
 
Ordenança P.P. núm.21.- 
"PREU PUBLIC PER L'APROFITAMENT I SERVEIS ALS MERCATS 
MUNICIPALS D'ABAST". 
 
Ordenança P.P. núm.22.- 
"PREU PUBLIC PER LA VIGILANCIA ESPECIAL DELS ESTABLIMENTS QUE 
LA SOL.LICITIN". 
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Ordenança P.P. núm.23.- 
"PREU PUBLIC PELS SERVEIS D'INSPECCIO SANITARIA EN GENERAL I ELS 
ANALISIS QUIMICS, BACTERIOLOGICS I QUALSEVULLA ALTRES DE 
NATURALESA SEMBLANT". 
 
Ordenança P.P. núm. 24.- 
"PREU PUBLIC PER LA PRESTACIO DELS SERVEIS EN INSTAL.LACIONS 
ESPORTIVES". 
 
Ordenança P.P. núm. 25.- 
"PREU PUBLIC PER LA UTILITZACIO D'INSTAL.LACIONS CULTURALS, I 
RECREATIVES I ALTRES BÉNS DE PROPIETAT MUNICIPAL". 
 
Ordenança P.P. núm. 26.- 
"PREU PUBLIC PER LA PRESTACIO DE SERVEIS A LES ESCOLES BRESSOLS 
I A LA ESCOLA DE CAN MERCADER." 
 
Ordenança P.P. núm. 27.- 
"PREU PUBLIC PER LA PRESTACIO DE SERVEIS A LES ESCOLES 
MUNICIPALS D'ENSENYAMENTS ESPECIALS." 
 
Ordenança P.P. núm. 28.- 
"PREU PUBLIC PER LA PRESTACIO DE SERVEIS EN EL CENTRE D'ATENCIO 
PRECOç I AL SERVEI DE LUDOTECA". 
 
 Tercer.- Aprovar provisionalment la modificació del LListat de 
categories fiscals de carrers, places, etc. que figura com a document annex al 
present acord. 
 
 Quart.- Exposar al públic els acords precedents al tauló d'Edictes 
de l'Ajuntament, durant trenta dies comptats a partir del següent al de la 
publicació del corresponent anunci en el "BUTLLETI OFICIAL DE LA 
PROVINCIA", i també en un diari de gran difusió de la província. 
 
 En aquest termini els interessats podran examinar l'expedient i 
presentar-hi les reclamacions que creguin oportunes. Transcorregut el període 
indicat sense haver-se'n formulat cap, els acords adoptats restaran aprovats 
definitivament. 
 
 Cinquè.- En cas de no haver-se produït reclamacions, publicar al 
"BUTLLETI OFICIAL DE LA PROVINCIA", els acords elevats a definitius i el text 
íntegre de les ordenances fiscals aprovades, les quals entraran en vigor el dia 
1r. de gener de 1994, i regiran mentre no se n'acordarà la modificació o 
derogació." 
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  En primer lloc pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Area de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, per a 
manifestar que com ja va assenyalar en la Comissió Informativa de l'Area que 
es va celebrar el passat dimecres, es porta aquest punt al mes de novembre 
perquè és quan s'ha pogut disposar de la suficient informació per a tirar 
endavant la proposta, a la vista de les previsions que conté el Projecte de Llei 
de Pressupostos Generals de l'Estat en matèria de participació municipal en el 
Fons, així com en funció de les dades que es disposa respecte al projecte de 
Govern, de modificar l'IAE mitjançant un decret legislatiu. 
 
   Pel que fa a la proposta, continua manifestant el senyor 
Joaquín Guallar Cánovas, encara que el més còmode en temps de crisi seria 
congelar els tributs, en la mesura que s'han de continuar pagant els 
contractes de manteniment dels serveis, i es produeixen relliscades salarials, 
s'ha de recòrrer a criteris de responsabilitat en el manteniment del nivell de la 
ciutat, motiu aquest, que produeix les següents circumstàncies: 
 
- Que l'IBI experimenti un increment del 3 per cent, però recordant que inclou 
escombraries i clavegueram. 
 
- Que l'impost de vehicles de tracció mecànica experimenti un increment del 
5,5 per cent, ja que encara que hi ha municipis que congelen aquest any 
aquest impost, s'ha de recordar que són aquells que estan en el llistó més alt  
de la llei, quan nosaltres estem a l'1,35 per cent. 
 
- Pel que fa referència a l'IAE queda pràcticament congelat, ja que solament 
s'experimenta un increment d'un 0,05 per cent en els carrers de 3a. i 4a. 
categoria, per a adequar-lo al decret que té previst aprovar el govern al 
respecte, que establirà que no pot haver més diferències entre cada categoria 
del 0,5 per cent. 
 
- Pel que fa referència a les taxes i preus en general s'experimenta un 
increment del 4,5 per cent. 
 
- Pel que fa referència a les escombraries industrials quedan congelades, a fi 
de no gravar l'activitat en un moment tant delicat d'impàs econòmic. 
 
  Això implica, continua assenyalant el senyor Joaquín Guallar 
Cánovas, un increment general del 4,55 per cent en els impostos, i del 2,07 
per cent en les taxes i preus, però tenint en compte que tots aquests tributs no 
són universals, ve a representar la inflacció que s'ha produït al 1993, i que 
repercuteix en el capítol 2 del pressupost municipal per l'any 1994, afegint a 
continuació que la resta de les propostes que inclou el punt és realitzar una 
adaptació de textos per a millorar-los. 
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 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, per assenyalar que l'exposició realitzada pel 
Regidor d'Hisenda, senyor Joaquín Guallar, seria meravellosa en altres temps, 
perquè sembla que ara es dóna compte que les escombraries industrials van 
ser una càrrega més, que no seria així si no estigués repercutida per l'IBI. 
 
  Així mateix el senyor Amador Rosas Outes, assenyala que el 
moment no és bo per al petit comerç que és el que repercuteix a la ciutat, és a 
dir, el comerç que ven els productes alimentaris i de vestir. 
 
 Pel que fa referència a l'IBI, el senyor Amador Rosas manifesta que 
el 3 per cent sembla que no sigui res, però això no és cert perquè s'ha de 
recordar que la valoració cadastral dels impostos també puja un altre 
percentatge, per la qual cosa, pujant la base i el percentatge a aplicar sobre la 
mateixa, l'increment és important. 
 
 Pel que fa l'IAE, el senyor Rosas manifesta que curiosament 
s'adapta la proposta municipal al futur decret del govern a l'alça en lloc de a la 
baixa, aspecte que encara que sembla de poca importància, suposa incidència 
per als ciutadans, a la vegada que assenyala que és una pena que se l'hagi 
lliurat la documentació tan tard, i no hagi hagut el suficient temps entre el 
lliurament de la documentació i aquesta sessió plenària, per a poder discutir a 
fons. 
 
 Pel que fa referència a la taxa per llicència d'obertura, el senyor 
Rosas assenyala la seva consideració de què hauria de tornar-se a les 
previsions de l'any 1992, en les quals s'establia una limitació als de més de 50 
metres, assenyalant que al seu entendre també s'hauria de retocar la categoria 
dels carrers, ja que estan desproporcionades, i tot això ajudaria a què els qui 
obren un comerç continuin en l'activitat i no tanquin al cap de quinze dies. 
També en relació amb aquest tribut, el senyor Rosas assenyala que la segona 
activitat i següents haurien de pagar entre un 60 i un 40 per cent, i a partir 
d'una tercera activitat simultània que s'afegís un 10 per cent, al igual que els 
canvis de titularitat, suggerint que a més a més, s'hauria d'estudiar el tema de 
les inspeccions perquè els preus són molt exagerats i s'han de trobar fòrmules 
que no el facin més carregós. 
 
 Pel que fa referència a la taxa d'estacionament, el senyor Rosas 
considera els preus excessius, ja que en altres ciutats el cost és d'una pesseta 
per minut. 
 
  En relació amb el preu públic per ocupació de la via pública, el 
senyor Rosas considera que s'hauria de cobrar per mesos, amb l'objecte que 
no haguessin de pagar els afectats durant els mesos en què no gaudeixen de 
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l'ocupació. 
 
 En conclusió, el senyor Rosas assenyala que en les futures 
Comissions Informatives que tinguin lloc abans de l'aprovació definitiva 
d'aquestes Ordenances, seguirà manifestant els seus suggeriments, perquè 
creu que aquest Ple ha estat molt precipitat, i l'oposició ha disposat de poc 
temps, quan ell habia sol.licitat reiteradament que se comencés a discutir el 
tema de les Ordenances al mes de setembre, amb l'objecte de poder revisar-les 
profundament i no limitar-se a modificar quanties, i aquest aspecte és 
evidentment independent de les previsions que continguin la LLei de 
Pressupostos Generals de l'Estat per al pròxim any. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de 
CIU, senyora Iolanda Piedra, per a expressar la protesta del seu Grup, ja que 
en el passat Ple es va sol.licitar que no se celebrés el Ple el dimarts o el 
dimecres, amb l'objecte de poder disposar del suficient temps per a treballar i 
estudiar les Ordenances, tenint en compte que havia dies de festa pel mig i 
solament quedaven tres dies hàbils, ja que l'Equip de Govern ha de 
comprendre que ells no tenen dedicació exclusiva a l'Ajuntament i tenen altres 
treballs que han de realitzar fora d'ell; això a més d'assenyalar que se'ls dóna 
la documentació i ja no se convoca nova Comissió Informativa per a discutir 
aquest punt. 
 
Per aquests motius, assenyala la senyora Iolanda Piedra, per a no repetir totes 
les al.legacions realitzades pel Portaveu del Grup Municipal del Partit Popular, 
senyor Amador Rosas, assenyalaria altres aspectes, ja que al seu parer 
l'increment que es produeix dels tributs municipals segons el senyor Joaquín 
Guallar, no és correcte, ja que al seu grup, que no ha pogut comprovar-ho 
detalladament, en principi no els quadren els números ni li surten els 
mateixos percentatges d'increment. 
 
 Per altre part la Portaveu del Grup Municipal del CIU, senyora 
Iolanda Piedra, assenyala que en temps de crisi en el qual la gent es troba 
aturada, s'ha de pensar que encara que es disposi de la propietat d'un 
habitatge, si no hi ha ingressos, no es pot pujar la pressió fiscal de l'IBI. Pel 
que fa als comerciants s'ha de recordar que el consumidor gasta menys en 
temps de crisi, per la qual cosa el comerç de la ciutat factura menys i no se'ls 
pot augmentar l'IAE. 
 
 En relació amb l'increment de les taxes i els preus, la senyora 
Piedra assenyala que si s'examina la taxa per l'expedició de documents es 
veurà que es grava fins i tot l'expedició de certificats d'acords, quan al seu 
parer l'interessat ha de poder consultar gratuïtament l'expedient que l'afecta, 
assenyalant a continuació, que aquesta Ordenança també inclou noves tarifes 
per gestió de planejament que considera molt elevades. 
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 Pel que fa a la taxa per llicència d'obertura, li sembla improcedent 
que quan no se concedeix la llicència, l'afectat hagi de pagar un 30 per cent 
del seu cost, quan el més lògic seria no cobrar-li res. 
 
En relació amb els preus per ocupació de la via pública per a festes populars, 
la senyora Piedra assenyala que s'ha incrementat molt més que el 2,7 per cent 
assenyalat pel senyor Guallar, a l'igual que el tribut que grava l'entrada de 
vehicles,  la qual cosa fa pensar que els increments no són els assenyalats, ja 
que, encara que estigui ben calculat, a ells no els hi surten els mateixos 
resultats. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'IC, 
senyor Josep Nogué i Felip, per a manifestar en nom del seu grup que 
lamenten que de nou es produeixi aquesta circumstància, tot i que s'ha 
sol.licitat reiteradament que la discussió de les Ordenances no es limiti a 
discutir el percentatge amb que aquestes s'incrementen, sinò els recursos de 
què disposa l'Ajuntament per al 1994, encara que tècnicament sigui molt 
difícil lligar aquesta discussió amb la discussió del pressupost, ja que, encara 
que l'increment global pugui ser moderat, aspecte que reconeixen, pot ser 
erroni, per la qual cosa al seu entendre s'hauria de discutir aquest aspecte, 
discutin els serveis que es donen i la qualitat dels mateixos, encara que, al 
llarg de l'any es discuteixin. 
 
 Per tot això, continua manifestant el senyor Nogué, el seu grup 
considera que així com al Parlament hi ha una sessió dedicada a l'Estat de la 
Nació per a fer balanç dels serveis que es presten, l'Ajuntament hauria de fer 
el mateix. 
 
 Al marge de l'anterior el senyor Nogué manifesta el seu desig de 
plantejar els temes següents: 
 
 1.- Tot aquest any s'ha parlat que el recàrrec del transport no vagi 
en el mateix rebut que l'IBI, perquè això genera confusió, i en canvi en aquest 
Ple, res es diu al respecte. 
 
 2.- Quan es va absorvir la taxa d'escombraries en l'IBI, els nombres 
globals donaven un resultat i les explicacions concretes un altre, la qual cosa 
podia produir dos casos diferents, el d'una persona per la que el recàrrec de 
les escombraries sigui baix perquè el valor cadastral del seu habitatge és baix, 
al ser la casa molt antiga, i el contrari, la qual cosa considera que no és justa 
perquè el servei és el mateix. 
 
 3.- Tots els anys s'assenyala, pel que fa als dos impostos més 
importants, l'IAE i l'IBI, que són impostos molt conflictius i que la gestió no la 
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porta l'Ajuntament, però l'oposició no sap res respecte a si s'ha avançat en les 
peticions municipals de què es delegui la seva gestió al municipi, ja que per 
exemple, en relació amb l'IBI, la gestió de les altes no funciona perquè encara 
que es produeixen, arriben a l'Ajuntament tard, i encara que això no s'analitza 
en les Ordenances, és important manifestar-ho, perquè genera la impressió 
què existeixen dos classes de ciutadans, els que paguen i els que no, perquè hi 
ha gent que té cases noves i no han pagat i encara que paguessin, pot ser que 
quan arrivi el moment, hagi prescrit, motiu pel qual demana solució a tots 
aquests problemes. 
 
 Així mateix el senyor Nogué demana que consti a l'acta quina és la 
repercussió en l'IBI de l'increment dels valors cadastrals. 
 
 A continuació, el senyor Nogué assenyala que el senyor Guallar en 
la seva exposició ha dit que la correcció de les categories dels carrers afecta a 
les categories 2a., 3a. i 4a., però s'ha de recordar que són la majoria del 
comerç de Cornellà, qüestió aquesta que li és rebatida pel senyor Guallar, que 
pren la paraula per a assenylar que, pel contrari, són la minoria. 
 
 Seguidament pren de nou la paraula el Regidor del Grup Muncipal 
d'IC, senyor Nogué, per a manifestar que tot i que el senyor Guallar ha 
assenyalat que el decret del Govern no permet diferències entre categories de 
carrers diferents al 0,5 per cent, ell observa que la diferència és de 0,2 punts 
entre diferents categories, per la qual cosa considera que potser no ho ha 
entès bé. 
 
 Finalment el senyor Nogué manifesta que malgrat que s'ha 
assenyalat que l'increment fiscal queda al voltant del 4,5 per cent, recorda que 
pel que fa referència a les Escoles Bressols puja més del 7 per cent i pel que fa 
a les Escoles Públiques, entre el 7 i el 7,5 per cent, per la qual cosa pregunta a 
què es deu la diferència. 
 
 
 Tot seguit pren de nou la paraula el Regidor Delegat de l'Area de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, el qual, 
després d'assenyalar que al seu parer va haver temps per a discutir tots 
aquests aspectes a la Comissió Informativa, procedeix a contestar a les 
manifestacions realitzades pels diferents grups, assenyalant que l'Ajuntament 
de Cornellà està en la línia general d'allò que fan els municipis més importants 
de Catalunya, i manifestant que portem anys suficients per a que les 
Ordenances siguin un document de maduresa, per la qual cosa, encara que es 
poguès venir a aquest Ple amb la discussió dels serveis, les Ordenances s'han 
de quantificar i no discrecionalment, han de ser rigoroses. 
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 El senyor Guallar assenyala a continuació que hi ha un mes 
d'exposició pública després d'aquest Ple, termini durant el qual sempre ha 
estat tradicional en aquest Ajuntament que es produeixi un ampli debat amb 
els sector afectats, que sempre ha donat lloc a al.legacions, moltes d'elles 
estimades, recordant que a més a més, aquest any la proposta que es porta 
implica novetats importants pel que fa a l'IAE, que són favorables per al 
comerç. 
 
 
  Pel que fa a la intervenció de la Portaveu de CIU, el senyor 
Guallar assenyala que si es cobra un 30 per cent del cost de la taxa a les 
persones a les quals se'ls denega la llicència d'obertura, és perquè per a 
l'Administració hi ha un cost de tramitació, i les persones que sol.liciten 
llicència han de pensar si aquesta llicència és legal abans de sol.licitar-la. 
 
 
  Pel que fa a la intervenció del senyor Nogué, el senyor Guallar 
manifesta que els municipis, que segons la constitució tenen autonomia i 
suficiència finançera, haurien de poder gestionar l'IBI, però recorda que és 
una potestat de l'Estat i informa que s'ha intentat tot tipus de convenis per a 
aconseguir la gestió, però no s'ha aconseguit res. No obstant això, el senyor 
Guallar recorda que de la mateixa manera en què, no s'incorporen ràpidament 
les altes de l'IBI, tampoc s'incorporen les baixes, assenyalant que s'ha de 
buscar un increment moderat dels tributs de la ciutat que cobreixi els majors 
costos de 1994, informant que pel que fa referència als impostos, l'increment 
no suposarà més de 75 milions, i pel que fa a les taxes i preus, no més de 9 
milions, i per més que s'analitzi cada increment, aquests són els resultats. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CIU, 
senyor Antoni Recort i García, el qual, per al.lusions, intervé per a contestar a 
les manifestacions realitzades pel senyor Guallar respecte a la Comissió 
Informativa, ja que ell es trovava en aquella sessió i no va haver temps 
suficient per a cap discussió, simplement se'ls va donar una relació de 
nombres i se'ls va dir que si volien manifestar qualsevol cosa al respecte, 
podien acudir a l'àrea econòmica, però tres dies més tard es va convocar el Ple, 
amb la qual cosa no va haver temps suficient per a res, com el senyor Guallar 
sap molt bé. 
 
 Tot seguit pren de nou la paraula el Portaveu del Grup Popular, 
senyor Amador Rosas Outes, per a manifestar que com ja ha assenyalat en la 
seva primera intervenció, és cert que l'increment no sembla exagerat, però ha 
estat evident que no ha hagut temps per a discutir, per la qual cosa s'haurà de 
discutir durant el període d'exposició pública de les Ordenances. 
 
 Pel que fa referència a les manifestacions del senyor Guallar en 
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quant a l'IAE, el senyor Rosas manifesta que els carrers de 2a. categoria són 
15 i les de 4a. són 158 i agafa tot Sant Ildefons, el que sumat als 87 carrers de 
3a. categoria, posa de manifest que afecta la modificació a la majoria del 
comerç de la ciutat, com ja ha assenyalat el senyor Nogué. 
 
 Seguidament el senyor Rosas manifesta que espera que es realitzin 
reunions abans de l'aprovació definitiva, amb l'objecte de cercar solucions a 
algunes taxes, com la d'obertura, ja que considera que són gravoses, a la 
vegada que assenyala que espera que aquest any, a l'igual que l'any 1993, hi 
hagi bona disposició amb el comerç, perquè hauria d'ésser l'Ajuntament qui, al 
seu parer, hauria d'exigir al cadastre per la repercussió que té a l'IBI, que doni 
un tractament especial a les zones de la ciutat que estiguin degradades, ja que 
són les més cares, quan són cases molt antigues de gent modesta que viu des 
de fa anys, mentres que hi ha altres zones de la ciutat de habitatges nous, que 
al seu entendre estan infravalorades. Si el cadastre no funciona, que es faci 
una denúncia al Ministeri. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de CIU, 
senyora Iolanda Piedra i Mañes, per a assenyalar que al seu Grup el que facin 
altres Ajuntaments no els importa, i no implica que ho hagi de fer Cornellà. Al 
seu parer s'han de millorar els serveis cada dia també cobrant preus justos, i 
potser així altres Ajuntaments copiaran a Cornellà. Així mateix la senyora 
Piedra assenyala que li preocupa que es digui que en temps de crisi s'ha de 
cobrar encara que es deneguin les llicències, quan a nivell de l'Estat, en la 
tramitació dels pressupostos s'està parlant de vacances fiscals. Es com dir que 
ningú demani llicència perquè si després se li denega se li cobrarà, i això 
suposa posar barreres al comerç en lloc de fomentar l'activitat. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a realitzar les manifestacions següents: 
 
1.- El seu grup s'abstindrà de votar, amb l'esperança de formar millor la seva 
posició definitiva al Ple al que se sotmeti l'aprovació definitiva de les 
Ordenances. 
 
 2.- Assenyalar que el Regidor-Delegat de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar, no ha contestat a gairebé res del 
que s'ha assenyalat per l'oposició, i en concret, pel seu grup. 
 
 3.- Manifestar que el seu grup entén que psicològicament l'activitat 
del govern de l'Ajuntament sigui de preocupació per a que les Ordenances no 
comportin majors detriments de recursos per a pagar els serveis, però això no 
impedeix que Iniciativa per Catalunya aspiri a què el debat de les Ordenances 
permeti abordar l'anàlisi dels serveis, com cada any vénen repetint, 
especialment ara que s'amenaça al Govern de l'Estat de deixar de prestar 
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serveis per part dels municipis. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, per a assenyalar, 
pel que fa a totes les manifestacions realitzades, que una vegada més el Ple 
està discutint quatre rals, ja que és això el que implica l'increment dels tributs 
per l'Ajuntament, encara que evidentment no són quatre rals per al que paga. 
 
 S'ha plantejat, assenyala el senyor Alcalde, que la discusió de les 
Ordenances es posi en connexió amb la dels pressupostos i la dels serveis, 
això, al seu parer, és més teòric que real a l'Administració Local, on el marge 
de maniobra és nul, malgrat que estaria bé, però no és pas possible per un 
problema dels terminis legals de què es disposa per a aprovar les Ordenances, 
quan la informació necessària per a elaborar els pressupostos encara no es 
coneix, perquè no es coneixen els ingressos derivats de la Llei de Pressupostos 
de l'Estat i hi ha molts interrogants respecte de l'esborrany de què es disposa. 
 
 El senyor Alcalde assenyala que les finances municipals no se 
solucionen amb aquests increments de les Ordenances, sinó amb la 
suficiència financera que no existeix i que garanteix la Constitució, 
especialment en un moment en què hi ha Ajuntaments en una veritable 
situació de suspensió de pagaments a la pràctica, i aixó és perqué 
l'Administració Central no destina a la Local allò que hauria de destinar, i 
l'Administració Autonòmica no crea els fons de cooperació pels municipis 
previst per les lleis, i això, en un moment de recessió econòmica és 
especialment greu. 
 
 Per altre part, continua assenyalant el senyor Alcalde, no creu que 
en un moment de crisi s'hagi de reduir la despesa pública, sinò pel contrari, 
considera que és quan l'Administració ha de gastar més, perquè hi ha més 
necessitats socials, el que succeeix és que l'Administració Local no disposa de 
mitjans econòmics per a tirar endavant aquesta filosofia. El senyor Guallar, 
continua manifestant el senyor Alcalde, ha dit els ingressos de més què 
implica la proposta que s'ha portat a aquest Ple, però no ha dit que pel que fa 
referència a les apertures i a l'IAE, l'Ajuntament anirà a la baixa, és a dir, la 
congelació de l'IAE implicarà no els mateixos ingressos, sinò menys que l'any 
1993, igual que passa amb les plus-values, per la qual cosa, tenint en compte 
que hi ha serveis que s'han de continuar pagant, s'haurà de discutir quines 
coses s'hauran de deixar de fer, perquè no són de competència municipal. 
 
 Pel que fa referència a la proposta de modificar els impostos a la 
baixa que ha recomenat el senyor Rosas, el senyor Alcalde manifesta que no 
coneix a cap Ajuntament que ho faci, únicament coneix Ajuntaments que 
congelan o créixen moderadament, especialment tenint en compte que 
l'increment en la participació dels impostos de l'Estat és poc, i que el Fons de 
Cooperació Local de Catalunya no es crearà. 
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 En relació amb els plantejaments d'Iniciativa per Catalunya, el 
senyor Alcalde assenyala que en el moment d'aprovació dels pressupostos 
municipals es realitzarà la discussió que proposa Iniciativa per Catalunya i 
que comparteix, a la vegada que recorda que durant el període d'exposició 
pública de les Ordenances, l'Ajuntament, faltaria més, està obert perquè es 
realitzin suggeriments per l'oposició, ja que, evidentment no és una proposta 
inamovible i en aquell moment també es podrà discutir sobre el recàrrec del 
transport metropolità en l'IBI, segons el compromís adoptat per l'equip 
municipal, de definir-se abans d'establir el calendari del contribuent. 
 
  Pel que fa referència a la gestió per l'Ajuntament de l'IAE i de 
l'IBI, el senyor Alcalde assenyala que estem com estem a pesar de coincidir 
amb el que es planteja, i entendre que el Ministeri tingui raons per a tutelar 
aquest aspecte; però sempre que no sigui en detriment de l'eficàcia d'aquests 
impostos, posant per exemple altres mitjans de control, perque és obvi que el 
sistema actual no funciona i això s'ha dit en instàncies responsables altes, 
però amb escàs exit, motiu pel qual aquest tema serà discutit en la propera 
Assamblea de la Federació Espanyola de Municipis i Províncies. En qualsevol 
cas, assenyala el senyor Alcalde, els perdedors han estat els municipis, 
malgrat que són l'Administració més propera al ciutadà. 
 
 Finalment i pel que fa referència a la intervenció de la senyora 
Piedra referent a la taxa per expedició de documents, el senyor Alcalde li 
recorda que quan a un interessat se li comunica l'acord que l'afecta, no se li 
cobra, motiu pel qual considera que hauria de llegir bé el text, assenyalant així 
mateix que molts regidors de l'equip de govern tampoc treballen a la 
Ajuntament i tenen els seus treballs fora. 
 
 Després d'aixó se sotmet a votació el dictamen, el qual és aprovat 
per majoria absoluta, amb el vot en contra dels Regidors del Grup Municipal 
de CIU, senyora Iolanda Piedra i Mañes, senyor Antoni Recort i García i senyor 
Ramón Blanco i Lorenzo, amb l'abstenció dels Regidors del Grup Municipal 
d'IC, senyors Frederic Prieto i Caballé, senyor Miquel Martí i Solé, senyor 
Josep Nogué i Felip, senyora Adelina Cobos Caballero i senyor Ignasi Riera i 
Gassiot i del Grup Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes. 
 
 
 En aquest moment s'absenta de la sessió la Portaveu del Grup 
Municipal de CIU, senyora Iolanda Piedra. 
 
 
 
 
 2.- Aprovar la modificació de crèdits núm. 2/93 del Pressupost 
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de l'IMPUC. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la Providència del Tinent d'Alcalde de Planificació, Economia i 
Hisenda, així com l'acord del Consell d'Administració de l'IMPUC, de 15 
d'octubre de 1993. 
 
 Atès el que estableix l'article 158 de la Llei 39/88, reguladora de les 
Hisendes Locals, així com els articles 35, 36, 37 i 38 del R.D. 500/90, de 20 
d'abril. 
 
 Atès l'informe de l'Interventor, el sotasignant proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 2/93 
del Pressupost de 1993 de l'Institut Municipal de Promoció Urbanística de 
Cornellà mitjançant transferència de crèdit i crèdit extraordinari per anul.lació 
de crèdits, segons el detall següent 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
PARTIDA       CONCEPTE  CONSIGN.    BAIXES     ALTES    CONSIGN.     MOTIU 
     INIC.                                             FINAL  
 
930143222706  Prj.liq. 
  Pol.Alm. 
  III     --      --    2875000 2875000   Crèd.extra. 
93014326010100 Redac. 
  proj.   8000000   2875000   --    5125000  Baixa anul. 
93015116110403 Voreres 
  C/Bon- 
  estar      21000000  21000000   --          0   Transferèn.  
93015116110401 C/Gar- 
  rofer      66437904 13619771   --          0   Transferèn.  
93014326010200 Mobilia 
  ri urbà    50000000   9380229   --   40619771  Transferèn. 
93015116110400 Reasf. 
  carrers 
  i infr.urbana   100000000     --  44000000 144000000 Transferèn.  
              -------------------------------- 
       46875000   46875000 
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RESUM PER CAPITOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
EN MES 
 
Crèdit extraordinari 
 
CAPITOL II.................................  2.875.000. 
 
Transferència de crèdit 
 
CAPITOL VI................................  44.000.000 
     ------------- 
TOTAL DESPESES EN MES......... 46.875.000.- 
 
 
EN MENYS 
 
Baixa per anul.lació 
 
CAPITOL VI................................. 2.875.000. 
 
Transferència de crèdit 
 
CAPITOL VI................................  44.000.000. 
     ---------------- 
           TOTAL DESPESES EN MENYS...46.875.000.- 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el present acord, de conformitat amb les 
normes sobre informació, reclamacions i publicitat que estableixen els articles 
160.4 de la Llei 29/88 i 42.1 del R.D. 500/90. 
 
 Tercer.- El present acord s'entendrà aprovat definitivament si en el 
termini d'exposició pública no hi haguessin reclamacions." 
 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 3.- Aprovar la rectificació de l'error material de la modificació 
de crèdits número 9/93 del Pressupost de l'Ajuntament, aprovada pel Ple 
de l'Ajuntament en data 30-06-93. 
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 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'acord d'aprovació de la modificació de crèdits núm. 9/93, 
adoptat pel Ple de l'Ajuntament en sessió de data 30 de juny de 1993. 
 
 Atès que s'ha observat un error material en la codificació del crèdit 
extraordinari destinat a "Incidències" del servei de neteja, tal com consta a la 
petició formulada per l'Area d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis 
segons informe emés pel Cap del Departament de Serveis de data 19 de gener 
de 1993, ja que el codi donat d'alta és el 52.422.22734, que correspondria al 
funcional d'ensenyament, i no al funcional correcte que seria el 442, neteja 
viària i recollida d'escombraries. 
 
 De conformitat amb allò que disposa l'article 111 de la LLei de 
Procediment Administratiu, el Ponent de la Comissió de Planificació, Economia 
i Hisenda, vist el dictament favorable de l'esmentada Comissió proposa al Ple 
l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar la rectificació de l'error material produït a l'acord 
del Ple de l'Ajuntament de 30 de juny de 1993, pel qual s'aprova la modificació 
de crèdits número 9/93, i es concedeix un crèdit extraordinari a la partida 
52.422.22734, consistent en la modificació de l'esmentada  
partida per a la partida52.422.22734." 
 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 4.- Aprovar la modificació de crèdits núm. 29/93 del Pressupost 
de l'Ajuntament. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
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 "Vistes les peticions de les Arees de Règim Interior i Governació, 
Sanitat i Serveis Socials i Urbanisme i Serveis, per les quals s'habiliti crèdit 
extraordinari o es suplementi el crèdit de partides pressupostàries mitjançant 
baixa per anul.lació d'altres partides pressupostàries i majors ingressos dels 
inicialment previstos. 
 
 Atès el que estableix l'article 158.1 de la Llei 39/88, Reguladora de 
les Hisendes Locals i l'article 35 del R.D. 500/90, de 20 d'abril. 
 
  Vist l'informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de la Comissió Informativa de Planificació, Hisenda i 
Economia, vist el dictamen favorable de l'esmentada Comissió, proposa al Ple 
l'adopció del següent 
 
     A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 29/93, 
mitjançant habilitació de crèdit extraordinari i cumplement de crèdit, per 
baixes per anul.lació i per majors ingressos recaptats sobre els inicialment 
previstos, segons el següent detall: 
 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
 
Partida  Descripció  Cons.      Altes               Baixes                  Cons. 
     Inic.                                             Final  
 
1142222706   UNED   0   390000              --                   390000 
23121220001  Mat.ofic.no 
 inventari.          450000      --          130000    320000 
231212260201 Publicit.    0   130000                  --                 130000 
241212200101 Llibres, 
  publicac.      500000    250000        --      750000  
2522222701   CPS/Segur.   20000000      --            4926088     15073912  
2522221400 Rep.vehic.    1700000   1700000           --               3400000  
252222210301 Combustib.    3000000   1000000          --               4000000 
2522221000 Senyalitz.                  5000000            1000000       --                6000000 
2612121200 Conserv. 
 Immobles   538982    976088  --          1515070 
261212260201 Anunc.ofic.   1200000    441051  --          1641051 
314132260501 Despes.div.    800000       --  300000            500000 
314132210701 Prod.labor.   1000000      --  300000            700000 
314132211001 Materials 
     Sanitat   300000       --  150000            150000 
314132260201 Publicitat    2950000      --  524000           426000 
3141348918 Convenis 
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 Sanitat   200000       --  100000           100000 
3141321300 Reparac. 
 Maquinària    70000                   --  50000            20000 
3141322706 Treballs 
 tècnics   6500000   1450000     --        7950000 
3141348921 Subv.UCE                  0   4000000     --        4000000 
323132210301 Combustible        50000 --  30000           20000 
3131322400 Asseguranc.    180000       4000 --         184000 
3291145000 Generalitat/ 
 Acc.Cívica                0    2900000 --       2900000 
3231348921 Altres trans 
 ferències   5961500         --             2900000      3061500 
514322200001 Mat.oficin. 
 no invent.     1500000           900000  --      2400000 
514322200101 Llibres, 
 publicac.   200000    100000  --        300000 
5143260000 Adquisició 
 terrenys      50000000     --         17107214  32892786 
5143262500 Mobil. i 
 estr.urban.   2000000     --            1000000    1000000 
5144222734 Incidències   9700000     --                     4500000   5200000 
5243121301 Rep.calef. 
 i air.cond.    1545380     750000       --       2295380 
5243121302 Rep.alarmes    568633     600000       --       1168633 
5243122710 CPS/Calef. 
 i air.acon.    3280793        --  751914       2528879 
5243122712 CPS/Alarmes   1900000       --  115888       1784112 
5243122713 CPS/Mant. 
 parallamps   261250         --  260000   1250 
5243212303 Rep.enllum. 
 públic   3371440     5985467    --         9356907 
5243221304 Rep.semàf.    1003971     1000000   --         2003971 
5243222706 CPS/Ass.Tec.  1000000        --  650000           350000 
5243222718 CPS/Insp. 
 inst.elèctr.   4500000                   --              4450000           50000 
5243222720 CPS/Mant. 
 semaf.   3096646         --  335467        2761179 
5244222715 CPS/Recoll. 
  mobles       17400000               --          3000000     14400000 
5244222721 CPS/Abocad.   627000       --                   600000            27000 
5243162302 CPS/Extint.   4095000                 --          4095000                 0 
5243162302 Extintors        0 4095000      --         4095000 
5343222111 Acond.llums 
  Nadal       0 3500000      --          3500000 
5343121200 Conserv. i 
  rep.edifi.   14700000 8750000      --        23450000 
5343221000 Conserv. i 
  jardinar.     5000000 9000000      --        14000000 
5343222725 CPS/Tract. 
  fitosanit.    1838550      --                  450000         1388500 
534422260701 Festes        3500000      --                3200000          300000 
5351121000 Rep.Vies 
  Públiq.      10000000 6600000         --        16600000 
5351121301 Danys a 
  béns munic.   2000000 --          1900000         100000 
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5343262300 Utils i 
  eines mant.       0 1135016        --         1135016 
7201131001 Inter.prèst. 
  curt term.  52034411                --         4390000   47644411 
7432274000 EMDUCSA/Centre Ser. 
  a emp.      860466508  438575170        --  1299041678 
7443274900 Quotes 
  Políg.       142596373      --        46264521    92331852 
7480071100 Transf. 
  Capit. 
  IMPUC       589400000            --         5000000    584400000 
7551178000 Transf. 
  capit. 
  inic. 
  ciutad.               --  5000000        --            5000000 
                            ----------------------------------- 
 
     TOTALS.........          500231792      107480092  
 
                                                   ======================================== 
 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
 
Partida    Descripció  Previsió    Altes       Baixes    Previsió 
    Actual        Final 
 
7138003 Anuncis a càrrec 
 particulars   1000  441051  --     442051 
7160000 Alienació terren.          --        344610649  --        344610649 
7175502 Subv.genera/Aud.             --          18000000              --                  18000000 
7172002 Subv.Mo.Cult/Aut.          --           29700000             --                   29700000 
              ----------------- 
  TOTALS.. 1000          392751700 
  ==================================== 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l'article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s'entendrà definitiu, si en el termini 
d'exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix." 
 
 
 
 Desprès d'una breu explicació del contingut del punt fet pel 
Presidet-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, Economia 
i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 



21 

 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes per tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i vint-i-cinc minuts, 
signant la present acta l'Alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària 
General, que ho certifico. 
 
 


